
M 2023-032 
 

TERUGGETROKKEN MOTIE 
 

Naar aanleiding van agendapunt 8.a.  
Onderwerp: Vaststellen leges- en belastingverordeningen en bijbehorende tarieven 2024 
 
 
Titel: Evaluatie invloed nieuwe tarieven afvalstoffenheffing op scheidingspercentage 
van afval 
 
De raad van de gemeente Lansingerland, in vergadering bij elkaar op 21 december 2023 
 
Gehoord de beraadslaging, 
 
Overwegende dat:  

● Er in 2023 veel meer afval gescheiden is ingeleverd; 
● Deze toename niet los kan worden gezien van de invoering van DIFTAR en het financiële 

voordeel dat dit geeft aan huishoudens die afval gescheiden inleveren; 
● Ondanks deze stijgende lijn de landelijke ‘Van Afval Naar Grondstof’ (VANG)-normen in 

Lansingerland nog niet worden gehaald; 
● Door de hogere scheidingspercentages de kosten voor afvalverwerking zijn afgenomen; 
● De lagere kosten voor afvalverwerking direct effect hebben op de tarieven;  
● De voorgestelde kortingen op de tarieven in 2024 vooral gunstig zijn voor huishoudens die 

afvalstromen niet of minder gescheiden inleveren: huishoudens die in 2023 en 2024 26 maal 
een restafvalcontainer van 240 liter buiten zetten, hebben een voordeel van 12,7%. Terwijl 
gezinnen die geen restafval buiten zetten, 1,9% voordeel hebben; 

● Ook met de voorgestelde tarieven de beste manier om te bezuinigen op de afvalstoffenheffing 
het scheiden van afvalstromen blijft, maar deze prikkel in 2024 wel kleiner is dan in 2023. 
 

Van oordeel dat: 
● De VANG-normen zo snel mogelijk gehaald moeten worden; 
● De voorgestelde tarieven mogelijk een negatieve invloed hebben op de motivatie om 

afvalstromen gescheiden in te leveren; 
● Het financiële voordeel van afvalscheiding in het huidige voorstel vooral terecht komt bij de 

huishoudens die minder afval scheiden. 
● Het financiële voordeel van afvalscheiding vooral door de huishoudens die daadwerkelijk afval 

scheiden moet worden gevoeld; 
 
 
Verzoekt het college: 
Om de raad voor de zomer per brief te informeren of de stijgende lijn van het scheiden van afval nog 
aan houdt. En als dat niet het geval is, in de voorstellen voor de tarieven voor 2025 een tarief per 
lediging gelijk of groter dan in 2023 op te nemen en daarmee het vaste deel zo laag mogelijk. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Ingediend door:                                    
Marko Ruijtenberg 
GroenLinks 
 
 
 
 
 


